

Annex VII

Public

ANNEX F

PUBLIC



**State of Libya
Attorney General Office**

Date: 14 July 2025

Ref.: 104

Re: Statement

As part of the ongoing investigations by the Attorney General Office concerning the alleged acts committed by **Mr. OSEMA ALMASRI HABISH NAJEEM**, as detailed in the arrest warrant issued against him by the International Criminal Court, the Attorney General Office corresponded with both the Head of the Judicial Police Department and the Head of Al Radaa for Countering Terrorism and Organized Crime on the 23rd of June 2025. The purpose was to ascertain **Mr. NAJEEM's** affiliation, if any, with either entity.

In response, the Head of the Al Radaa for Countering Terrorism and Organized Crime confirmed, via his letter bearing Ref. No. (1.2/002), that **Mr. OSEMA ALMASRI HABISH NAJEEM** has never been affiliated with the Al Radaa. Conversely, the Head of the Judicial Police Department, in his letter bearing Ref.- No. (6-5-2238), confirmed **Mr. NAJEEM's** affiliation with the Judicial Police Department. His first Official Assignment within the Department was on the 12th of November 2017, when he was appointed by the Head of the Judicial Police Department as Director of the Main Tripoli Reform and Rehabilitation Institution. Subsequently, on the 22nd of July 2020, he was assigned the duties of Director of the Judicial Operations and Security Department, pursuant to Judicial Police Department Head's resolution No. (624) of 2020.

Sincerely,

• **Signed & Sealed by:**

- Mr. Nouri el-Ghali - Deputy Prosecutor, Attorney General Office.

C/c
Mr./Counselor - Attorney General.
Investigation File.
Periodical.



Emhamed Elmegarief Str (Beside Elmegarief Bookstore) Tripoli - Libya شارع إسماعيل المقرئ (بجانب مكتبة المعارف) طرابلس - ليبيا

elbawendi.trans@yahoo.com - elbawendi.trans@gmail.com +218 21 333 1207 / +218 92 504 4080 / +218 91 504 4080

التاريخ :
2025/07/14 الموافق
الإشاري : 104



دولة ليبيا
مكتب النائب العام

افادة

في إطار التحقيقات التي يجريها مكتب النائب العام حيال الوقائع المسند ارتكابها من المدعو (أسامة المصري أنجيم) الواردة بمذكرة القبض الصادرة في حقه من قبل المحكمة الجنائية الدولية، فقد راسل مكتب النائب العام كلا من رئيس جهاز الشرطة القضائية ورئيس جهاز الردع لمكافحة الإرهاب و الجريمة المنظمة بتاريخ 2025/6/23م للوقوف على مدى تبعية المذكور أعلاه للجهاز، فأكد رئيس جهاز الردع وبموجب كتابه رقم (ش م 1.2 / 002) على أن المدعو (أسامة المصري أنجيم) لم يكن في يوم من الأيام تابعا لجهاز الردع، في حين أكد رئيس جهاز الشرطة القضائية وبموجب كتابه رقم 6 - 5 - 2238 على تبعية المذكور أعلاه للجهاز وأن أول تكليف رسمي له داخل الجهاز كان في 12 - 11 - 2017م وهو تاريخ تكليفه من قبل رئيس جهاز الشرطة القضائية بمهام مدير مؤسسة الإصلاح والتأهيل طرابلس الرئيسية وتكليفه بعد ذلك في 22 - 7 - 2020م بمهام مدير إدارة العمليات والأمن القضائي بموجب قرار رئيس جهاز الشرطة القضائية رقم 624 لسنة 2020م.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام،

نوري الغالي

نائب النيابة بمكتب النائب العام



صورة إلى :-

- السيد/ المستشار النائب العام
- ملف التحقيق
- للملف الدوري العام

2025094 جعفر الغالي